

## Семь благочестивых решений

### Псалом 100

**1Тим.4:7** Негодных же и бабьих басен отвращайся, а **упражняй** себя в благочестии

**1Tim.4:7** But have nothing to do with worldly fables fit only for old women. On the other hand, **discipline** yourself for the purpose of godliness

#### I. Петь Евангелие

**Пс.100:1** Милость и суд буду петь; Тебе, Господи, буду петь

**Ps.101:1** I will sing of lovingkindness and justice, To You, O LORD, I will sing praises.

#### II. Размышлять о непорочности

**Пс.100:2** Буду размышлять о пути непорочном: «когда ты придешь ко мне?» Буду ходить в непорочности моего сердца посреди дома моего

**Ps.101:2** I will give heed to the blameless way. When will You come to me? I will walk within my house in the integrity of my heart.

**Пс.100:2** Буду размышлять о пути непорочном: «когда ты придешь ко мне?» Буду ходить в непорочности моего сердца посреди дома моего

**Ps.101:2** I will give heed to the blameless way. **When will You come to me?** I will walk within my house in the integrity of my heart.

**Пс.100:2** Буду размышлять о пути непорочном: «когда ты придешь ко мне?» Буду ходить в непорочности моего сердца **посреди дома моего**

**Ps.101:2** I will give heed to the blameless way. When will You come to me? I will walk **within my house** in the integrity of my heart.

#### III. Отвращать взор от непотребного

**Пс.100:3** Не положу пред очами моими вещи непотребной...

**Ps.101:3** I will set no worthless thing before my eyes...

**Матф.5:29** Если же правый глаз твой соблазняет тебя, вырви его и брось от себя, ибо лучше для тебя, чтобы погиб один из членов твоих, а не все тело твое было ввержено в геенну

**Mat.5:29** If your right eye makes you stumble, tear it out and throw it from you; for it is better for you to lose one of the parts of your body, than for your whole body to be thrown into hell.

#### IV. Удаляться от развратного

**Пс.100:3,4** ...дело преступное я ненавижу: не прилепится оно ко мне. Сердце развращенное будет удалено от меня; злого я не буду знать

**Ps.101:3,4** ...I hate the work of those who fall away; It shall not fasten its grip on me. <sup>4</sup>A perverse heart shall depart from me; I will know no evil.

**Пс.1:1,2** Блажен муж, который не ходит на совет нечестивых и не стоит на пути грешных и не сидит в собрании развратителей, но в законе Господа воля его, и о законе Его размышляет он день и ночь!

**Ps.1:1,2** <sup>1</sup>How blessed is the man who does not walk in the counsel of the wicked, nor stand in the path of sinners, nor sit in the seat of scoffers! <sup>2</sup>But his delight is in the law of the LORD, and in His law he meditates day and night.

#### V. Убегать от клеветы

**Пс.100:5** Тайно клеветующего на ближнего своего изгоню; гордого очами и надменного сердцем не потерплю

**Ps.101:5** Whoever secretly slanders his neighbor, him I will destroy; no one who has a haughty look and an arrogant heart will I endure.

**Пс.14:3** кто не клеветает языком своим, не делает искреннему своему зла и не принимает поношения на ближнего своего

**Ps.15:3** He does not slander with his tongue, nor does evil to his neighbor, nor takes up a reproach against his friend

#### VI. Общаться с непорочными

**Пс.100:6** Глаза мои на верных земли, чтобы они пребывали при мне; кто ходит путем непорочности, тот будет служить мне

**Ps.101:6** My eyes shall be upon the faithful of the land, that they may dwell with me; He who walks in a blameless way is

**Пс.100:7** Не будет жить в доме моем поступающий коварно; говорящий ложь не останется пред глазами моими

**Ps.101:7** He who practices deceit shall not dwell within my house; He who speaks falsehood shall not maintain his position before me.

#### VII. Воевать с малейшим грехом

**Пс.100:8** С раннего утра буду истреблять всех нечестивцев земли, дабы искоренить из града Господня всех делающих беззаконие

**Ps.101:8** Every morning I will destroy all the wicked of the land, So as to cut off from the city of the LORD all those who do iniquity.